
Referat generalforsamling 26. november 2022. 
 
1. Referent: Maria Lantz, dirigent: Troels Brøgger. 
Der konstateres at generalforsamlingen er rettidigt indkaldt via hjemmeside og 
Facebook. 
 
2. Bestyrelsens beretning ved formand Peter Jacobsen. 
 - Sager - Der berettes om de sager foreningen har hjulpet med. Der har ikke været 
så mange sager i år, kun 7. Af dem er 4 hjemvist, altså sendt tilbage til landmanden. 
Dette stopper ikke svinebonden, men er mere en gene for kommunen. Håbet er at 
kommunen til sidst tager dette mere seriøst.  
 - Nyhedsbreve – Poul Køhler har skrevet 5 nyhedsbreve som også ligger på 
hjemmesiden. (Ad notam: der er 4 medlemmer der ikke har modtaget 
nyhedsbrevene, og også savnede en bekræftelse på at de er indmeldt. Der er 
konsensus om at der skal være dette fremover). 
 - Klimafolkemødet – Anette fortæller om de tre dage, næste år er det 31.august-
2.september. 
 - Det fælles bedste – madens fremtid er vores fremtid. Foredragen kan høres via 
links på landmodsvin.dk 
 - Helene Hansen har fået prisen ”Årets frie fugl 2020” for at være ”Frontkæmper 
mod landets industrisvinebrug” 
 - Kontingentet er stadig 50,- kr. i 2023.  
 - Generalforsamlingstidspunktet rykkes til marts for at kunne aflevere et helt 
regnskab, som kan følge kalenderåret. 
 
3. Regnskab og budget gennemgås og godkendes. (ML: 5100 skal hedde 
Merchandise, indtægter fra merchandise skal fremgå af indtægter) 
 
4. Forslag: ”Facebook” skal slettes og i stedet skal der stå ” foreningens 
hjemmeside” (Ad notam: der er mange der ikke modtager nyhedsbreve og 
indkaldelser. ForeningLet vil med stor sandsynlighed være en løsning, før har der 
været sendt ud via Mailchimp) Forslaget er vedtaget. 
 
5. Jens Otto Jensen, Alice Støvring og Maria Lantz nyopstiller og er valgt. Anette 
Wiemann og Frederikke Arp modtager genvalg. Poul Køhler, Kim Welcher og Peter 
Jacobsen er ikke på valg. 
 
6. Knud Støvring og Helene Meden er valgt. 
 



7. Kristine Clement er valgt.  
 
8. Der ønskes hardcore-kurser i at klage. Helene har idéer om dette, Tue og Peter 
melder sig som frivillig til at være med. ”Pakken” vi kan tilbyde betrængte 
medlemmer kan bland andet indholde kontaktoplysninger til lokale politikere og 
journalister, udover klageveje.  
 
Desuden ønskes der politisk aktion, så at der kan opnås ændringer på højere plan. 
 
Jens Otto beder om krydsreference med formål og resultat. Hvad vil vi opnå, og 
hvad har vi opnået. 
 
Formanden fortæller hvorfor foreningen opfordrer til at lave lokale miljøforeninger, 
det er blandt andet nemmere at komme i høring. Desuden er man ikke så udsat som 
enkeltperson hvis man har klaget. 
 
Medlemskontingent: skal man være medlem gratis?  
De fleste mener nej, det virker useriøst. Der er forslag om lidt højere kontingent, 
måske 50-150? Et højere kontingent ville hos mange skabe forventning om mere 
hjælp. Poul mener at vores vigtigste opgave er at udbrede budskabet, og her er det 
vigtigt med et lavt kontingent. Anette er enig, hun mener også at workshoppen 
kunne koste noget mere. Knud foreslog 98,- kr., der er 98% af smågrisene der bliver 
halekuperet. Der skal findes et niveau som både virker seriøst og ikke for dyrt.  
Der kan ikke besluttes noget i dag, det kan der stemmes om på næste 
generalforsamling.  
 
Troels melder sig til at arbejde med hjemmesiden. 
 
Alice foreslår at der bliver taget et billede af deltagerne i dag, det bliver gjort. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
Middelfart lørdag den 26. november 
 
 
Peter Jacobsen, Poul Køhler, Anette Wiemann,  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


